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Referat

Punkt 1: Til godkendelse: Godkendelse af dagsorden og referat

Dagsorden blev godkendt.

Vedrørende referatet fra 7. marts 2023

• pkt. 1. Det er vigtigt, at referatet fra mødet 8. december 2022 bliver rettet jf.
kommentarerne hertil.

• Pkt. 2. Hvordan formidles information. Gregers og Karen kontakter de
presseansvarlige fra AU og AUH (hhv. Ulla Krag Jespersen og Lars Elgård
Pedersen) med henblik på fremtidig inddragelse af Dyrevelfærdsudvalget.

Punkt 2: Til drøftelse: Compassion Fatigue

Compassion fatigue er et hyppigt forekommende fænomen blandt dyrepassere og andre,
som arbejder med forsøgsdyr. Derfor er det vigtigt at sætte fokus på dette relativt
ukendte fænomen.

Udvalget besluttede at gøre dette via to kanaler

1. Temadagen: Det skal være et emne på temadagen. Gregers kontakter
udviklingskonsulent og psykolog Michael Martini for at høre, om han vil kunne
holde et oplæg om emnet.

Det vil være oplagt at bede alle deltagere om op til temadagen at udfylde survey
om egne erfaringer med dyreforsøg og evt. compassion fatigue.

2. Arbejdsmiljøorganisationen. Det kunne være et specifikt punkt i næste APV.
Jakob indhenter input fra sin arbejdsmiljøgruppe.

Herudover opfordres alle medlemmer af udvalget til at sørge for, at man i de lokale
forskergrupper taler åbent om og anerkender, at det kan være svært at aflive dyr.

Endelig kan det være en idé at linke til artiklen på hjemmesiden og i LAS. Dog vil dette
kun give mening, hvis artiklen introduceres med en forklarende tekst.

Punkt 3: Til drøftelse: Projekt med hunde (privatejede kæledyr)

Dyrevelfærdsudvalget har modtaget en henvendelse fra en forskergruppe, som i
samarbejde med KU ønsker at gennemføre et projekt på AU og AUH med
strålebehandling af hunde (kæledyr) med spontant opståede tumorer. Kan de indgå i et
klinisk forsøg, og hvordan skal det forløbe?

Da projektet kan være en politisk sag, kræver det godkendelse fra Universitetsledelsen.
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Udvalget ser positivt på projektet, idet dyrene i forvejen er syge og formentlig vil blive
hjulpet ved dette behandlingsforsøg. Inden udvalget kan støtte projektet, skal
forskergruppen dog detaljeret beskrive:

1. Cancersmerter
2. Strålesmerter
3. Bestrålingsmonitorering
4. Smertehåndtering efter behandlingen
5. Oplæring af ejerne i smertehåndtering

Det vil i den sammenhæng være altafgørende, at forskergruppen rådfører sig med en
dyrlæge med særlig viden inden for kronisk smerte i forbindelse med cancerbehandling
af dyr eller alternativt en forsøgsdyrsveterinær.

Udvalget anbefaler forskergruppen at få ovenstående på plads, inden den indsender
ansøgning til Dyreforsøgstilsynet.

Hvis forskergruppen modtager en tilladelse til at gennemføre forsøget fra
Dyreforsøgstilsynet, vil Dyrevelfærdsudvalget fremlægge sagen for Universitetsledelsen.

Gregers og Karen informerer forskergruppen om udvalgets anbefalinger og forbereder en
sagsfremstilling til Universitetsledelsen, såfremt projektet modtager tilladelsen fra
Dyreforsøgstilsynet.

Punktet skal på dagsorden til opfølgning på mødet 12.09.2023

Punkt 4: Til drøftelse: Brug af dyr i undervisningen

Dyr anvendes, hvor det er nødvendigt til indlæring af basale færdigheder, fx undervisning
af dyrlæger, læger og lignende.

Ved størstedelen af anden slags undervisning viser man film, og antallet af dyr som
anvendes til undervisning er derfor lavt. Punktet lukkes.

Punkt 5: Til orientering: Status på ARRIVE endorsement

Gregers fremlægger punktet på fakultetsledelsens møde i september.

Punkt 6: Til orientering: Opdatering af kommissorium

Dyreforsøgstilsynet ønsker navnet på Health AOD.

Stillingen som prodekan for forskning vil være vakant indtil 1. januar 2023.

Fakultetsledelsen skal beslutte, om AOD skal være på fakultetsniveau (en
AOD/prodekanen) eller på institutniveau (en på hhv. IKM og Biomedicin).

Punktet skal følges op på mødet 12. september.

Punkt 7: Orientering fra de to institutter

• IKM og Biomedicin har via Jelena indsendt fælles ansøgning til Lundbeck-Hub og
afventer afgørelsen.
• Stalden i Forum kører, men der mangler mandskab til at få fuld aktivitet.
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Punkt 8: Evt.

Gensidig orientering, herunder

• Præsentation af ScruffGuard: Et effektivt redskab for uerfarne brugere til
håndtering af dyr. Kan forhindre bid- og stikskader.
• Åbent hospital 3. september: Filippo har tilbudt at præsentere en IVC-reol pakket
og opstillet som forsøgsopstilling, men med dukker i stedet for dyr.
• Morten ønsker rundvisning i de forskellige stalde.
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